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Michael Radelet is a Professor at the Department of sociology of the 
University of Colorado. Michael Radelet has authored or coauthored six books and 
65 scholarly articles on various aspects of the death penalty.  He is best known for 
his pioneering studies on erroneous convictions, as well as his research on racial 
disparities in death sentencing.  Over the past 30 years Radelet has worked with 
several hundred death row inmates, primarily in Florida, and gone through “last visits” 
with 50.  He has testified in 60 death penalty cases, and works closely with families of 
homicide victims in Colorado. 

He is also a Visiting Professor, School of Law, University of Westminster, London, 
from Spring 1995; Assistant to Full Professor, University of Florida from  8/79-8/01 
and Chair, Department of Sociology, from 8/96-5/01. He was a Visiting Professor, 
University of Innsbruck, Austria, from summer 1996 to summer 1982; Visiting 
Professor, Florida State University London Study Centre, London, England, from 
spring 1995 to spring 1990.  
 
He was a Postdoctoral Fellow, Family Research Lab, at the University of New 
Hampshire, 1990-91; and a Postdoctoral Fellow, Department of Psychiatry, at the 
University of Wisconsin, 1977-79. He holds a Ph.D., Sociology, Purdue University, 
1977; a M.A. in Sociology, from the Eastern Michigan University, 1974 ; and a B.A. in 
Sociology from the university of Michigan State, 1972.  
 
 
 

 

Michael Radelet est professeur au Département de Sociologie à l’Université 
du Colorado. Michael Radelet a écrit et coécrit six livres et 65 articles scientifiques 
sur des aspects variés de la peine de mort. Il est plus connu pour ses études 
pionnières sur les condamnations erronées, ainsi que pour ses recherches sur les 
discriminations raciales dans l’application de la peine de mort. Durant les 30 
dernières années, Radelet a travaillé avec des centaines de condamnes à mort, 
surtout en Floride, et a passé les « dernières visites » avec 50 d’entre eux. Il a 
témoigné dans 60 affaires de peine de mort et travaille conjointement avec les 
familles de victimes d’homicide au Colorado.  

Il est également professeur invité à la faculté de droit de l’Université de Westminster 
à Londres depuis le printemps 1995 ; Professeur adjoint à l’Université de Floride de 
d’août 1979 à août 1981 et Président du Département de Sociologie, d’août 1996 à 
mai 2001. Il été professeur invité à l’Université de Innsbruck en Autriche de l’été 
1996 à l’été 1982, et professeur invité à l’Université de l’Etat de Floride, et au London 
Study Centre à Londres du printemps 1995 au printemps 1990.  
 
Il était titulaire d’une bourse postdoctorale au Family Research Lab à l’Université de 
New Hampshire de 1990 à 1991, et d’une bourse postdoctorale au Département de 
Psychiatrie à l’Université de Wisconsin de 1977 à 1979. Il a un doctorat en 
Sociologie de l’université de Purdue (1977), un Master en Sociologie de l’université 
Eastern Michigan (1974) et une licence en Sociologie de l’Université d’ Etat du 
Michigan (1972).  
 
 
 


